

雷利衛徑長征 檢查站交通指引

檢查站	網格座標	乘搭交通方法	備註
起點 – 大潭燒烤區 2 號燒烤場 (陽明山莊)	KK117 641	可乘搭途經黃泥涌峽道的巴士或小巴，於黃泥涌水塘公園〔中國石化油站〕下車，步行上樓梯再沿路行約 20 分鐘至起點〔入口於公廁對面〕。 路線： 城巴 6, 41A, 76 新巴 63, 66 小巴 5	車輛不准進入受限制道路。
檢查站 1 號– 陽明山莊〔衛奕信徑 第二段起點〕	KK112 640	可乘搭途經黃泥涌峽道的巴士或小巴，於黃泥涌水塘公園〔中國石化油站〕下車，步行上樓梯再沿路行約 15 分鐘至檢查站 1 號。 路線： 城巴 6, 41A, 76 新巴 63, 66 小巴 5	附近的公眾停車場只提供極少車位 (6 個)。
中途檢查站 1 號 – 油塘	KK157 677	可於油塘港鐵站 A2 出口沿茶果嶺道步行轉入高超道，當走過迴旋處後，取道有華人永遠墳場指示牌的路，中途檢查站 1 號位於左面的嶺南古廟入口。	由早上 5 時 30 分到晚上 8 時正將會禁止車輛駛入。
檢查站 2 號 – 油塘澳景路	KK161 688	可乘搭巴士或小巴於廣田邨總站下車，沿碧雲路步行約 5 分鐘，到達澳景路分叉口後轉入澳景路步行約 10 分鐘，左轉入衛奕信徑第 3 段便到達涼亭旁的檢查站 2 號。	車輛不准進入澳景路。

		<p>路線： 九巴 14B, 15X, 16, 215P, 215X, 216M 小巴 24, 24M, 62S, 63, 76A</p>	
檢查站 3 號— 井欄樹〔小亭〕	KK155 724	<p>可乘搭途經清水灣道井欄樹的巴士或小巴，於清水灣道井欄樹村下車，步行進入井欄樹村到檢查站 3 號。</p> <p>路線： 九巴 91, 91M, 92 小巴 104, 1A</p>	道路沒有設置車輛限制。附近的公眾停車場只提供極少車位。
檢查站 4 號— 慈雲山沙田坳	KK116 748	<p>可於</p> <ol style="list-style-type: none"> 1) 黃大仙盈鳳里轉乘往觀音花園之穿梭巴士 NR806 直達檢查站 4 號；或 2) 黃大仙港鐵站 A 出口乘坐 18 或 18M 號小巴，於慈雲山法藏寺下車，沿沙田坳道步行約 30 分鐘前往檢查站 4 號。 	沒有設置車輛限制，法藏寺後的路段為 單程 ，狹窄道路。
檢查站 5 號— 大埔公路 〔衛奕信徑第六段起 點〕	KK073 748	<p>可乘搭途經大埔公路九龍水塘的巴士或小巴，於大埔公路九龍水塘站下車，沿大埔公路方向步行約 10 分鐘至檢查站 5 號。</p> <p>路線： 九巴 72, 81</p>	附近停車場提供有限數量車位 (32 個)。
檢查站 6 號— 城門水塘	KK063 775	<p>可於荃灣站小巴總站乘搭 94s 號小巴或步行至昭和街乘搭 82 號小巴，於城門水塘總站下車，沿城門道步行約 15 分鐘便到達堤壩旁的檢查站 6 號。</p> <p>路線： 小巴 82,94s</p>	城門道沒有設置車輛限制(按交通情況而定)，閘口外有限數量車位。

<p>檢查站 7 號– 元敦下〔避雨亭〕</p>	<p>KK079 830</p>	<p>可於大埔墟鐵路站 A 出口的小巴總站乘坐 23K 號小巴，至新屋家終點站下車，再沿衛奕信徑第七段步行約 10 分鐘至檢查站 7 號〔避雨亭〕。</p> <p>路線： 小巴 23K</p>	<p>此路段為單程，狹窄道路。</p>
<p>檢查站 8 號– 鶴藪水塘</p>	<p>KK099 901</p>	<p>可於粉嶺鐵路站 C 出口小巴總站乘搭 52B 號小巴，至鶴藪圍下車，沿鶴藪道步行約 20 分鐘(1.5 公里) 至檢查站 8 號。</p> <p>路線： 小巴 52B</p>	<p>鶴藪燒烤場設有限量車位 (24 個)。</p>
<p>中途檢查站 2 號– 仙姑峰</p>	<p>KK154 891</p>	<p>可於大埔墟站乘搭巴士或小巴，在船灣郊野公園下車，再沿八仙嶺自然教育徑步行上仙姑峰到達中途檢查站 2 號。</p> <p>路線： 九巴 275R 小巴 20R</p>	<p>275R 只在星期日提供服務。</p>
<p>終點 –沙頭角</p>	<p>KK 131 949</p>	<p>可於粉嶺鐵路站 A2 出口乘搭巴士 78K，至沙頭角診所站下車，馬路對面即是終點學校。</p> <p>路線： 九巴 78K</p>	<p>附近馬路常有大型貨車經過，請注意安全；另缺乏停車車位，不建議駕車到終點。</p>

Raleigh Challenge – Wilson Trail
Travel Guideline to Each Checkpoint

Location	Grid Reference	Transportation Means	Remarks
Start Point – Tai Tam Reservoir BBQ Site No.2 (near H.K. Parkview)	KK117 641	<p>Take the buses or minibuses that pass Wong Nai Chung Gap. Get off at Wong Nai Chung Reservoir Park (Sinopec gas station), get upstairs and walk for about 20 minutes to the Start Point (opposite to the toilet).</p> <p>Transportation: Citybus 6, 41A, 76 New World First Bus 63, 66 Minibus 5</p>	Vehicle entry is restricted.
Checkpoint 1 - H.K. Parkview (Wilson Trail Section 2 Entrance)	KK112 640	<p>Take the buses or minibuses that pass Wong Nai Chung Gap. Get off at Wong Nai Chung Reservoir Park (Shell Gas station), get upstairs and walk for about 15 minutes to the Checkpoint 1.</p> <p>Transportation: Citybus 6, 41A, 76 New World First Bus 63, 66 Minibuses 5</p>	Very limited public parking space (only 6 parking lots available).

Sub-Checkpoint 1 - Yau Tong	KK157 677	Take the MTR to Yau Tong Station. Leave at Exit A2, walk along Cha Kwo Ling Road and turn to Ko Chiu Road. Walk along Ko Chiu Road until the second roundabout with signage showing direction to Chinese Permanent Cemetery. SCP1 is on the left of the roundabout and near the entrance of Lingnan Temple (or "Lingnan Temple" as shown in Google map).	Vehicle entry is restricted from 0530 to 2000.
Checkpoint 2 – Yau Tong O King Road	KK161 688	Take the buses or minibuses that stop at Kwong Tin Estate Bus Terminus. Get off at the terminus and walk along Pik Wan Road in about 5 minutes. Turn left at O King Road and walk uphill along the road for about 10 minutes. Walk upstairs on the left side for 2 minutes to a pavilion. Transportation: Kowloon Motor Bus 14B, 15X, 16, 215P, 215X, 216M Minibus 24, 24M, 62S, 63, 76A	Vehicle entry is restricted on O King Road.
Checkpoint 3 - Tseng Lan Shue (Pavilion)	KK155 724	Take the buses or minibuses that pass Clear Water Bay Road. Get off at Tseng Lan Shue, walk into the village until a pavilion can be seen. Transportation: Kowloon Motor Bus 91, 91M, 92 Minibus 104, 1A	Vehicle entry is not restricted. Limited parking space.
Checkpoint 4 - Tsz Wan Shan Shatin Pass	KK116 748	Get to the checkpoint by: 1) No. NR806 Shuttle Minibus from Ying Fung Lane, Wong Tai Sin to Kwun Yam Garden; or	Vehicle entry is not restricted. Narrow ONE WAY road for

		2) No. 18 or 18M Minibus from Exit A, Wong Tai Sin MTR Station, get off at Fat Chong Temple in Tsz Wan Shan and walk along the Shatin Pass Road for about 30 minutes.	vehicles after Fat Jong Temple.
Checkpoint 5 – Tai Po Road (Wilson Trail Section 6 Entrance)	KK073 748	Take the buses or minibuses that pass Tai Po Road, Kowloon Reservoir. Get off at the Kowloon Reservoir bus stop and walk along Tai Po Road in about 10 minutes to the Checkpoint 5. Transportation: Kowloon Motor Bus 72, 81	32 parking spaces are available at the nearby car park.
Checkpoint 6 – Shing Mun Reservoir	KK063 775	Take the MTR to Tsuen Wan Station. Then, take Minibus 94s from Tsuen Wan MTR Minibus Terminus or Minibus 82 from Shui Wo Street. Get off at Shing Mun Reservoir Terminus. Walk along Shing Mun Road for 15 minutes to arrive at Shing Mun main dam. Transportation: Minibus 82, 94k	No restriction for vehicle entry on Shing Mun Road (depends on traffic situation). Limited parking space outside the gate.
Checkpoint 7 - Yuen Tun Ha (Shelter Pavilion)	KK079 830	Take Minibus 23K besides Exit A, Tai Po Market MTR Station. Get off at San Uk Ka Terminus and walk along the Wilson Trail Section 7 for about 10 minutes. Transportation: Minibus 23K	Narrow ONE WAY road for vehicles.
Checkpoint 8 – Hok Tau Reservoir	KK099 901	Take Minibus 52B besides Exit C, Fanling MTR Station. Get off at Hok Tau Reservoir and walk along the Hok Tau Road for about 20 minutes (1.5km).	24 parking spaces are available at the

		<p>Transportation: Minibus 52B</p>	Hok Tau BBQ site.
Sub-Checkpoint 2 – Hsien Ku Fung	KK154 891	<p>Take the bus or minibus at Tai Po Market MTR Station. Get off at Shuen Wan Country Park, walk uphill along the Pat Sin Leng Nature Trail to the Hsien Ku Fung.</p> <p>Transportation: Kowloon Motor Bus 275R Minibus 20R</p>	Bus 275R is only available on Sundays.
Finish Point - Sha Tau Kok	KK 131 949	<p>Take bus 78K at Fanling MTR Station. Get off at Sha Tau Kok Clinic, cross the road to the finish point school.</p> <p>Transportation: Kowloon Motor Bus 78K</p>	Be aware of many lorry drive through and lack of parking space. Car entry is not recommended.